
 1 

P r o t o k ó ł   Nr   ORN.0002.4.2018 

XLIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 29 marca 2018 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie   14:00 

        zakończono o godzinie    14:35 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Wojciech Rejterada  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych  

na sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Mariusza Miłuna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

poinformował, że w dniu 28 marca 2018 r. wpłynął wniosek Burmistrza o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej z zaproponowanym porządkiem. Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy  

o samorządzie gminnym był obowiązany zwołać dzisiejszą sesję. Odczytał uzasadnienie 

wniosku – treść w załączeniu do protokołu. 

 

 Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na stan   

21 radnych, w sesji uczestniczy 17 radnych, co stanowi wystarczające kworum do odbycia 

sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Jeden radny przybył na sesję podczas jej 

trwania.  

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych oraz mieszkańców biorących udział                      

w dzisiejszej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji.  

2. Uwagi i wnioski dotyczące projektów uchwał. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028, 

b) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok. 

4. Interpelacje, wnioski i oświadczenia radnych. 

5. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Uwag do porządku obrad nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Uwagi i wnioski dotyczące projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż sprawa dotyczy zadania „Przebudowa targowiska miejskiego”, o czym 

informował na ostatniej sesji. Jeśli chodzi o rozstrzygnięcia przetargów sytuacja jest bardzo 

skomplikowana, gdyż nie ma zainteresowania lub jest niewielkie a ceny ofert wysokie.  

Przypomniał, że na to zadanie gmina złożyła wniosek o dofinansowanie projektu z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Można było pozyskać maksymalnie  

1 mln zł i prawie taką kwotę gminie udało się pozyskać – 983.161,00 zł. 

Pod koniec 2016 r., przed złożeniem wniosku, został wykonany projekt techniczny 

przebudowy targowiska oraz kosztorys. Trudno było przewidzieć, jaki czas upłynie  

od sporządzenia dokumentacji do zatwierdzenia wniosku o dofinansowanie inwestycji. 

Wartość zamówienia ustalono na podstawie kosztorysu inwestorskiego na przełomie 2016 – 

2017. Wycena ta posłużyła do przygotowania wniosku. W kwietniu 2017 r. gmina złożyła 

wniosek o dofinansowanie inwestycji do PROW. Procedura oceny wniosków nastąpiła  

13 grudnia 2017 r. Następnie została podpisana stosowna umowa. Według kosztorysu 

przygotowanego przez projektanta wartość zadania inwestycyjnego wynosiła 2.235.466,00 zł. 

Ogłoszono trzy przetargi nieograniczone. Pierwszy przetarg unieważniono, gdyż cena 

przewyższała wartość jaką zamawiający mógł przeznaczyć na realizację zadania – jedna 

oferta z ceną zamówienia 3.550.000,00 zł. Drugi przetarg unieważniono, ponieważ nie 

wpłynęła żadna ważna oferta. W trzecim przetargu wpłynęła jedna ważna oferta (21 marca 

2018 r.) z ceną wykonania zamówienia 3.399.720 zł, okresem gwarancji 36 miesięcy  

i terminem realizacji do 23 listopada 2018 r.  

Należy rozstrzygnąć przetarg, ale w budżecie brakuje kwoty w wysokości 1.190.000 zł. 

Wykonano rozeznanie rynku w gminach, które otrzymały dofinansowanie do przebudowy 

targowisk. W tym roku nie było oferty, by zaoferowana cena pokrywała się z kosztorysem. 

Proponuje, aby przyjąć ofertę i zrealizować w tym roku inwestycję, bo inaczej gmina będzie 

musiała zrezygnować z dofinansowania w kwocie prawie 1 mln zł. Urealniając ceny  

do obecnego rynku nie ma możliwości wykonania inwestycji zgodnie z wartością 

kosztorysową sprzed dwóch lat. Wynika to z kilku przyczyn, m.in. „uszczelnienia” 

odprowadzania podatku VAT, podwyższenia wynagrodzeń pracowników. Brak jest 

zainteresowania firm wykonaniem tego typu prac. Gmina analizowała możliwość rezygnacji  

z wykonania niektórych elementów zadania, np. ogrodzenia, ale oszczędności sięgałyby 

maksymalnie kilkudziesięciu tysięcy.  

Ponadto należy mieć na uwadze złożony wniosek o dofinansowanie zadania 

„Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście”, bo inwestycje są ze sobą powiązane.  

Reasumując podkreślił, iż za kwotę kosztorysową nie da się wykonać zadania, nie wykonując 

go, trzeba zrezygnować z dotacji i wówczas inwestycja nie zostanie zrealizowana. W jego 

ocenie przebudowa targowicy jest potrzebna.  

W związku z powyższym proponuje się pokrycie brakujących środków  

z zadania „Modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi  

w Olecku”, gdyż wniosek o dofinansowanie nie uzyskał pozytywnej oceny i będzie składany 
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w kolejnym naborze oraz z nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych i kredytów z lat 

ubiegłych. Zatem zmiana nie odbędzie się kosztem innych inwestycji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                     

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2018-2028. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.23.2018 

w załączeniu 

 

 

b) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż Burmistrz omówił dwa projekty uchwał jednocześnie. 

Odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                     

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.24.2018 

w załączeniu 

 

 

Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 4 – Interpelacje, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Karol Sobczak 

zgłosił następujące sprawy: 
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 został ogłoszony nabór wniosków w ramach działania 1.3 Przedsiębiorczość 

(Wsparcie przedsiębiorczości) poddziałanie 1.3.6 Nowoczesne usługi instytucji 

otoczenia biznesu. Termin składania wniosków upływa 5 kwietnia 2018 r. Zapytał, 

czy samorząd przekazywał informację przedsiębiorcom lub instytucjom, które nimi się 

zajmują o ewentualnej możliwości pozyskania pieniędzy. W jego opinii ukłon  

w stronę biznesu byłby właściwy, 

 w ostatnim czasie wielu mieszkańców pyta, kiedy będzie przeprowadzona akcja 

sprzątania Olecka i terenu gminy, 

 poinformował, że 14 kwietnia br. po raz piąty odbędzie się sprzątanie Wiewiórczej 

Ścieżki. Organizatorem akcji jest Stowarzyszenie Aktywności Sportowej „Unia”  

w Olecku oraz Zakłady Produkcyjno-Usługowe „Prawda” w Olecku. Zaprosił 

wszystkich chętnych do uczestnictwa w akcji – zbiórka o godz. 9:00 na „Szyjce”. 

Potem odbędzie się integracyjne ognisko z kiełbaskami, 

 poinformował, iż 26 maja 2018 r., po raz kolejny, z inicjatywy radnego Pawła 

Giełazisa, odbędzie się sprzątanie Siejnika. Zaprasza wszystkie osoby chętne  

do włączenia się w akcję, 

 poddał pod rozwagę, aby podjąć inicjatywę społeczną i zaktywizować mieszkańców 

poszczególnych części miasta, by w czynie społecznym posprzątali najbliższą okolicę. 

Akcje takie mogłyby być zakończone np. ogniskiem. 

 

Radna Anna Kaczor 

odnośnie wczorajszego spotkania z mieszkańcami ul. Orzeszkowej zapytała, czy planuje się 

wykonanie jedynie siłowni terenowej, czy też placu zabaw.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek, że na Wiewiórczej Ścieżce, po drugiej stronie 

jeziora zostały wycięte drzewa, a część z nich pozostała na środku. Chciał wiedzieć, czy 

planuje się dwupasmową ścieżkę, czy te drzewa również zostaną usunięte. Ponadto ścięte 

drzewa zostały ustawione na lodzie i jest obawa, czy zostaną zabrane przed roztopami. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do zgłoszonych spraw:  

 nabór wniosków w ramach wsparcia przedsiębiorczości – w Starostwie Powiatowym 

odbyły się dwa spotkania dotyczące naboru wniosków w ramach przedsiębiorczości, 

na których informacji o możliwości pozyskania środków unijnych udzielali 

pracownicy Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie. Jeśli do urzędu wpływają 

informacje w tym zakresie, to są przekazywane dalej. Z reguły firmy zainteresowane 

naborem wniosków wiedzą o nich. Dziś w starostwie również odbyło się spotkanie na 

ten temat, obecny był na nim Wicemarszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Miron Sycz, 

 sprzątanie miasta – centrum, część ulic oraz  park są już posprzątane. Jest problem  

z wronami, które w parku wiją gniazda. Intensywniejsza akcja sprzątania rozpocznie 

się w kwietniu, kiedy gmina pozyska pracowników w ramach robót publicznych  

i interwencyjnych. Zlecił, aby w pierwszej kolejności były sprzątane chodniki, ale 

jednocześnie zamiatane są ulice. Sprzątanie jest utrudnione, gdyż przy krawężnikach 

piach jest przymarznięty, 

 zachęcanie mieszkańców do sprzątania – odbiór jest różny. Czasami są organizowane 

takie akcje, 

 siłownia czy plac zabaw – jeszcze nie została podjęta ostateczna decyzja. Na realizację 

zadania inwestycyjnego zaplanowano 60 tys. zł. Nie planowano wcześniej ani budowy 

siłowni terenowej, ani placu zabaw na tym terenie. Pieniądze w części miały być 

przeznaczone na zagospodarowanie terenu zielonego – utwardzenie przejścia, 

ustawienie ławek, koszy, nasadzenia roślin. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami,  

by poznać oczekiwania mieszkańców, którzy chcieliby wykonania siłowni terenowej 
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i parkingów. Dlatego też, jeszcze rozważy propozycje mieszkańców. W jego opinii  

w pierwszej kolejności winny powstać parkingi, 

 Wiewiórcza Ścieżka – będzie przebudowana w tym roku. W budżecie na to zadanie 

inwestycyjne zaplanowano 1.785.000 zł. W niektórych miejscach ścieżka zostanie 

poszerzona i niektóre drzewa będzie trzeba wyciąć. Część drzew miała być wycięta  

w 2004 r., ale działania te zostały zblokowane. Zwróci na to uwagę. Zapewnił,  

iż gmina posiada stosowne zezwolenia na wycinkę drzew. 

 

Radna Anna Kaczor 

zgłosiła, iż na Wiewiórczej Ścieżce na odcinku od policji do „Szyjki” jest mnóstwo naciętych 

gałęzi z drzew. Prosiła, aby je uprzątnąć, by nie znalazły się w wodzie.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż od wielu lat, co roku Wiewiórcza Ścieżka jest sprzątana z pomocą mieszkańców 

oraz firmy ZPU „Prawda”. Ponadto wiosenne sprzątanie od strony jeziora organizuje Miejski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku. Poza tym ścieżka będzie remontowana, więc nie  

do końca będzie można z niej w pełni korzystać.   

Podziękował radnym za przybycie i podjęcie decyzji, gdyż inaczej nie można byłoby 

rozstrzygnąć przetargu. 

Złożył życzenia z okazji zbliżających się świąt.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 5 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

 

W tym punkcie głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej                     

w Olecku.  

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Wojciech Rejterada 

 

 

 

 

                  

            

 


